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ACTA - CONSELL DE DISTRICTE DE LA JUNTA MUNICIPAL DE CIUTAT VELLA

SESSIÓ ORDINÀRIA CONSELL DE DISTRICTE DE LA JUNTA MUNICIPAL DE
CIUTAT VELLA DEL DIA 15 DE JUNY DE 2021

En l´Ajuntament de València,  de forma telemàtica i presencial, a les 19.00 hores del dia
15 de juny de 2021. 

Davall la Presidència de Sr. Giuseppe Grezzi, es va reunir en sessió ordinària el Consell de
Districte de la Junta Municipal de Ciutat Vella, amb l'assistència dels components del mateix; pel
Grup Compromís, Sr. Jesús María Timoneda i Timoneda, Sra Geles Ortíi Sr. Joan Gregori
Berenguer; pel Grup Socialista, Sr. Miguel Ángel Ramírez Milán i Sra. Rosa María Domínguez
Gómez; pel Grup Vox, Sr. Salvador Molina Gimenez; pel Grup Popular, Sr.Pablo Carreres
Gargallo , Sr. Iván Escrivá Roig i Santiago Ballester, i pel Grup Ciutadans, Sr. José Manuel Mora
Pla,actuant com a Secretària Sra. Belén Colvée Millet. 

El President pren la paraula i oberta la sessiò per la Presidència, s´examinen els assumptes
que figuren en l´orde del dia s´adopten els següents Acords.
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1 RESULTAT: APROVAT
ASSUMPTE:
APROVACIÓ DE L´ACTA DE LA SESSIÓ DATA 2 DE MARÇ DE 2021

El President pren la paraula “Bo crec que ja s´han posat en marxa tots els sistemes, podem
començar, la celebració d´esta reunió del Districte.

Vos domen la benvinguda, agrair que haveu vingut i també a tos els que esteu a casa,
espere que tots podeu escoltar-nos i celebrar aquesta reunió. Que tothom puga intervindre. Anem
a organitzar-nos de manera, que esteu atens, sobretot quan hem de votar les mocions, per a que
estigueu tots presents per a poder ho votar, que no s´ausenten, que conecten la camera i axí es
mol més ágil, hem tingut problemes com es normal, per això vos demane que esteu conectats,

Aci está també Belen Sercretaria de la Junta Municipal de Districte de Ciutat Vella,
intentarem articular les peticions de paraules i com sempre vos fem una petició, per a les
questions de part dels grups i la relació d´activitats dels grups de treball, intentem ser ágils,
perque el que volem es que hi haja intervenció de la gent, l´espirit de les juntes es que sean
participatives, de las entitats, societat civil, dins de   les possibilitats que tenim respecte de la
legitimitat de les mocions que es vulguen presentar per part dels grups, sense mes comencen:

Donem per inagurada esta sessió y la convocatoria que hem fet d´este Consell de Districte,
el primer l´aprobació de l´acta del 2 de març de 2021, no se si hi ha alguna questió respecte a
l´acta, i si voleu l´aprovem,  des de casa també podeu donar conformitat, si vos pareix donem una
aprovació per per unanimitat l´acta se la sessió anterior.

2 RESULTAT: QUEDAR ASSABENTAT
ASSUMPTE:
PROPOSTES DELS GRUPS DE TREBALL

PROPOSTES DELS GRUPS DE TREBALL.

BENESTAR SOCIAL.

Pren la paraula Miquel Angel Ramirez,  bona vesprada, a tots y a totes. Anem recuperant la
normalitat, es un momen de certa alegría de retrobar-nos i veure-ns les cares, i poder debatre cara
a cara, sense la frialtat de la manera telemàtica.

vam tenir reunió el dilluns,  7 de juny

Agrair la contribució de les companyes de Amics de Velluters (Empar i Verónica).

PROPOSTES:

1.- Activitat de salut i convivencia a les places de Velluters.
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Sessions de actvitats físiques, yoga, tahichi i balls Africans, elles dos son les que han
contactat amb la professora, ho tenen tot pressupostat I demes. Es una cosa interessant traure
l´activitat física al carrer i visibilitzar el que es el barri en positiu, que no es parle no nomes de la
droga.

2.-Activitat a la plaça de la Boja compartida amb el grup d´urbanisme que coordina Rosa
Dominguez.

Concurs de dibuix per als xiquets del barri com a creadors i jutges de les propostes. Serien
tres parts, el momen de creació de les propostes i berenar a la plaça, el momen de exposició dels
dibuixos,  i el momento de donar els premis i donar els vinils a la plaça la Boja. Axi potenciar els
solars històrics. Propostes treballades per Amics de Velluters en comunió amb el el grup de
treball d´urbanisme que coordina Rosa.

Tres cosas més . Geles ressenya unes millores en el poliesportiu del Carme, és competència
de la fundació esportiva municipal,  ja que s'ha quedat desfasat quant a serveis

Després reprendre el tema de l´ambulatori de Napols i Sicilia, tiene carencias,  considerem
que te unes carencies significatives, pasa el temps i seguim parlant del mateix, potenciar d´alguna
manera, que es parle dels edificis que te Conselleria que están enfront, parlar de fer uns traspas
del que son les activitats els seus usos. … Ambulatori, poliesportiu basicament.

Si el president vol afegir alguna cosa…

Estem a l´espera de constituir la taula de diàleg de Velluters per a abordar temes com la
prostitució i la droga, es va quedar al Consell anterior que per a este Consell ja estaría en
funcionament, no ha pogut ser per circumstàncies, si el President vol dir alguna cosa.

El president: Al respecte de la taula de diâlec dir-vos que Miquel Angel ha fet una proposta
que no hem pogut convocar-la, però la voluntat és que abans que acabe l´estiu encetar-la ,
començant convidar a totes les regidories implicades, que siga un espai   de treball per a
solucionar els problemes que s´han possat  sobre la taula en reiterades ocasions a esta Junta de
Districte. Intentarem fer una convocatoria entre hui i abans de agafar les vacances d´estiu.

URBANISME:

Interviene la coordinadora del grupo, Rosa Dominguez

Hago un resumen rápido, pone a disposición de la secretaría de la junta la propuesta más
extensa y quién la quiera, que se la mande la Belén.

Básicamente es que, como ya ha dicho Miguel Ángel, compartimos la actividad de “pensar
la gossa” . Luego haremos un par de rutas, una que estaba pendiente del ejercicio anterior que es
la ruta del Santo Cáliz, luego una propuesta de descubrir la tardor, y hay que trabajar todavía una
de las rutas sobre los comercios emblemáticos, después la historia en la mesa, también hay que
desarrollarla en los contenidos que se va encargar la Asociación de comerciantes del Centro
Histórico i Amics del Carmen de darle forma. Básicamente son esas tres propuestas. Que no está
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cerrado el presupuesto porque también preferimos que esté abierto todavía para poder seguir
trabajándolas y la voluntad es hacerlas con carácter transversal y compartirlas con otros grupos,
por ejemplo con el de actividades económicas y que podamos verlas cuando estén un poco más
trabajadas para ver si poder confluenciar.

Y por lo que respecta a otras cuestiones que han surgido, en los grupos de trabajo, en las
reuniones, surgió la necesidad, también, de plantear que la junta de distrito eleve, inste al
Ayuntamiento a que proponga a la Generalitat que se revise el mapa sanitario que afecta a Ciutat
Vella y que se busque una nueva instalación para el centro de salud, que está ubicado en la Plaza
Nápoles y Sicilia. Porque las instalaciones se han quedado obsoletas y sería necesario buscar una
nueva ubicación que sea accesible y adaptada también para las personas con dificultad de
movilidad que tienen problemas para acceder a este centro.

Y luego por otra parte también, pedimos que se les informe sobre la situación de los bajos
de Aumsa que sobre todo se ubican en Belluters, que el Ayuntamiento ya anunció que se iban
abrir y que se iban a poner a disposición de creadores para revitalizar el barrio y se hizo algunas
actuaciones en este sentido pero siguen cerrados, y queremos tener información de cómo se
encuentran.

Esto es el resumen, y le pasa el documento a Belén y quien quiera tener acceso a él se lo
pide a ella y puede ver detalladamente cuales son las propuestas y como se desarrollan.

También queremos tener información del plan de inspección de apartamentos turísticos del
Ayuntamiento, que plan tiene para inspeccionar los apartamentos turísticos en el centro.

 Grezzy comenta que tot aixó , el document o pasent para pasarlo al acta y després, a ver
com lo fem para demanar a les diferents regidories implicades que fasen algún informe para que
lo expliquen. Gracies.

 ACTIVITATS ECONÒMIQUES:

Timoneda agraeix al president . Des d’activitats econòmiques agraeix la presència del que
han anat i saludar a la gent que està connectada online. A l’igual que la resta de grups estan en la
fase d’aprovació de projectes i diu que en el grup d’activitats hagueren de canviar de projecte
perquè el projecte que van presentar en principi sí que es va aprovar per part de l’Associació
Amics del Carme, va se esmenat per l’associació del xicotet comerç al·legant que allí ja s’havia
fet alguna cosa similar respecte als comerços històrics de Ciutat Vella. Amics del Carme
reacciona ràpidament i presenta un nou projecte que titula "Joiers i orfebres a Ciutat Vella, una
actualitat". Eixe projecte s’aprova a la Junta de Districte i en això estem en la fase de pressupost
de projecte i com estem en la resta de grups. Diu que també ha sigut una costant de treball
aspectes que se tracten també en altres grups com són: Des d’Amics de Velluters, el problema del
Carrer Viana i Carrer Hospital on se me demana insistentment la presència en les reunions del
grup de treball de algún representant de la Regidoria d’Activitats i ja se li ha confirmat per a la
propera reunió, quan puguen fer-la l’assessor de la Regidoria d’Activitats per a explicar el que
s’està fent i el que se pretén fer al respecte. També se me ha demanat, des d’eixe grup de treball,
per part de l’Associació Amics del Carme el pla estratègic per a Ciutat Vella donades les
circumstàncies de pandèmia i de crisi important per al xicotet comerç i pens que hi ha una moció
a dia d’avui presentada i contestare a ella perquè este consistori, equip de govern també té una
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resposta al respecte i està en la feina de buscar solucions que amainen d’alguna manera la tronada
forta que han viscut aquests dies.

****** fa una pregunta però el Regidor Grezzi li diu que no s’escolta bé i que quan acaben
el tema dels informes li passarà el micròfon per poder fer la pregunta. Grezzi diu que estan
intentant articular els sistemes que tenen per a celebrar el Consell.

CULTURA:

Joan Gregori diu que confia en que s’haja millorat la comunicació tecnològica i agraeix a 
totes les persones que han participat en el grup de treball de cultura en el període febrer-juny del
2021 i diu que ha hagut un canvi respecte a l’any passat, diu que es nota que se va cap a millor i
això tots ho celebrem i que la millor manera de celebrar-ho és la quantitat de propostes i
projectes que s’han presentant i que són indicadors de l’activitat del grup. hem rebut una relació
de dotze propostes i la major part d’elles són novedoses i algunes sí que tenen una relació amb
l’any passat i diu que va a enumerar-les ràpidament i que és un treball intens el que s’ha fet i en
ares a la brevetat tenim entre eixos dotze una llum, una peça breu, de dansa contemporània, una
exposició del còmic que és a Burdeos en el año 2020, fas un incís dient que totes aquestes
propostes estan relacionades amb vida amb l’activitat i el recurs quotidià i habitual dels barris de
Ciutat Vella. Diu que tenen visites guiades i activitats culturals al recinte històric de Sant Joan de
l’Hospital, també tenim rutes guiades ‘Conèixer i estimar Ciutat Vella’ que diu que això ja es va
fer l’any passat dedicat als xiquets i xiquetes particulars, té un objectiu infantil als xiquets i
xiquetes del barri que diu que ja es va fer i va tindre molt d’èxit, comenta que també tenen un
projecte expositiu sobre els sant sucars a Ciutat Vella, un catàleg dels mateixos que és una
particularitat urbanística molt originat d’esta Ciutat Vella, també tenim Arquitectura fibra, un
projecte d’investigació relacionat amb la celebració de la València ciutat mundial del Disseny de
l’any que ve, Arquitectura efímera un lloc per quedar- se, tenen el Contenedor de Arte on els
veïns experimenten les seues inquietuds creatives i comunicatives com a veïns des d’eixe punt
d’intercanvi, també tenim Tecnologies com a factor de millora de la qualitat de vida de la
població, és a dir, com històricament les parts de Ciutat Vella ha millorat a partir de la
tecnologia, tenim a banda les places on se tractaria de fer concerts de repertori valencià en espais
d’alguna manera conquistats al trànsit rodat i ocupats per la ciutadania, també tenim una
experiència poètic-musical que es un vers a Ciutat Vella en la qual si finalment aproven creu que
alguns de vosaltres incloent-se el mateix acabaran recitant versos per la ciutat és una proposta
molt trencadora que ja avança i també tenim i això si q es una cosa q trenca un poc, son dos
propostes que s’han presentat que s’han presentat l’any passat i que es votaren en aquest mateix
consell de districte en contra i que naturalment el grup de treball no vam poder assumir si no era
a través de com va proposar el Partir Popular a través del seu portaveu Pablo Carreres si no es
feia una segona votació per tant diu que són les propostes presentades per Vicente Barrera que
serie Acción simulado infantil una exposició de pintura fotografia de taurina, este grup no es va
consensuar per una raó de procediment es que ja s’havia votat en contra per un grup que està per
baix del consell de districte no pot pronunciar-se si no es tornar-les a presentar això respecte al
que fa referència a les activitats que haurien de ser tractades ací.

En el punt de qüestions apareix un assenyalament important per part dels amics del Carme
respecte a notícies que han aparegut darrerament, en la última setmana i fa referència a la
sol·licitud i demanada que fan determinades institucions, entitats i veïns en general de Ciutat
Vella i com són de Ciutat Vella afecten a Ciutat Vella respecte a l’oportunitat de fer excavacions
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arqueològiques en el nucli de la ciutat històrica que es troba baix del solar de l’edifici de la casa
del rellotger, realitat insta a que el grup demanara a aquest consell a que es fera algun tipus de
pronunciament, però la premura per un costat, la falta de documentació, hi hagueren opinions de
tot tipus i no pogueren aplegar a un consens, en eixe sentit però sí a fer-se ressò d’eixa
preocupació i intranquil·litat en Ciutat Vella i agents participants habituals de la vida de Ciutat
vella i al final lo que acordarem es esperar a tindre més informació sobre eixe assumpte ja que ha
estat molt recent i que tractarien en altres reunions.

Rosa:   Teníamos pendiente hacer charla sobre vivienda, con Isa Lozano y de Aumsa,
Carlos Fernandez y de Eleva , Alberto,  pensábamos hacerla el dia 21 de junio. No puede ser en
la beneficiencia, vamos a intentar hacerla aquí el lunes que viene.

Dentro del Plan estratégico económico para la reactivación de Ciutat Vella, se aprobó en el
anterior consejo, fruto de ese plan, es la mesa sobre de vivienda y la de Pilar Bernabé, vinculado
a actividades economicas,  ha presentado su plan estratégico  de dinamización económica se está
reuniendo con sectores, como asociaciones vecinales del barrio, asociación de comerciantes del
centro histórico, se esta creando una agenda. Una fecha buena es septiembre.

****** Respecto a la propuesta de actividades económicas,  la propuesta no era referida al
comercio, si no saber si hay una planificación, que entiendo que sí, estratégica, económica de la
ciudad y qué plan en concreto hay para Ciutat Vella. Estamos hablando, si es estratégico, estamos
hablando a cinco diez quince años. Y referido  no sólo a las consecuencias de la situación actual,
por eso lo del plan estratégico, o sea no coyuntural sino, qué plan hay, por eso lo que os
pedíamos, es que viniese alguien de actividades economicas o de planificación económica de la
ciudad.

******.Buenas tardes.

Recordar que la propuesta de un plan estratégico de reactivación del centro histórico,
obviamente desde el punto de vista del comercio, desde el punto de vista de las actividades
económicas, la formulamos desde la asociación de comerciantes del centro histórico, tú te
acordarás, porque lo dijimos, dijimos que lo habíamos comentado también con Carlos Galiana,
que era necesario destinar un presupuesto, por eso no solamente es lo dijimos en la Junta
municipal, lo habíamos dicho ya en la concejalía de Comercio. Lo habíamos dicho ya también en
la reunión con la concejalía de Pilar Bernabé, de hecho fruto de esta propuesta es el plan reactiva,
que está ahora, se ha dotado ya económicamente. Está haciendo un plan, tanto de apoyos, cómo
de acciones para desarrollar en el centro. Entonces bueno sí que creo que es importante, porque
esto en la primera reunión que hubo telemática, lo dijimos que esto iba para muy largo, que esto
iba a tener consecuencias muy graves que el turismo del verano pasado no iba a volver, y que eso
iba a tener consecuencias, y por eso pedíamos un plan de reactivación económica. Entonces que
quede bien claro que esto el centro histórico, lo ha estado, la asociación de comerciantes, lo ha
estado solicitando desde el minuto uno que empezó la pandemia, y que vimos que esto no era
cosa de 2 meses no?.

Y luego también queríamos hacer una sugerencia, que creemos qué aspectos importantes
de hondo calado y que suponen reflexión y debate deberían de proponerse con antelación para
que figurasen en el orden del día, de manera que cuando vayas a una reunión sepas, no solamente
actividades a desarrollar sino puntos importantes a debatir, porque si luego entran en ruegos y
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preguntas, resulta que la mitad de la gente ya se ha ido, que la gente está cansada y luego ya no
hay tiempo para debatirlo en profundidad, entonces queremos que los puntos importantes deben
figurar en el orden del día. Y proponerlo la entidad, o el vecino, o lo que sea, que se introduzca
en el orden del día, de manera que todos seamos más operativos a la hora de aportar cosas, y de
tomar decisiones.

Pues nada, eso era lo que yo quería aportar gracias.

****** Soy vecino de Ciutat Vella del barrio del Mercat, represento a un grupo de
comerciantes y de vecinos, que no son de ninguna asociación reconocida pero que dejan de ser
vecinos, entonces con tanto plan estratégico me duele decir que se sienten un poco abandonados.
Que los comerciantes están subsistiendo con 400 € al mes, qué es lo que reciben del gobierno
central. Porque tras el descuento de 200 € de seguridad social más 200 más de Hacienda se
quedan con 400, dicen ellos , yo no soy comerciante. Y que no han podido optar a ninguna
ayuda. La primera ayuda que se dio llegaron todos tarde, estaban todas dadas, y la segunda
ayuda, dicen que fue solamente para empresas falleras. Entonces se sienten, pues eso, que están
abiertos porque el local es suyo, porque si no fuera suyo no podrían pagar el alquiler, y que no
han recibido ninguna ayuda ni del ayuntamiento ni de la Generalitat.

Si queréis lo habláis con ellos, yo transmito lo que me han dicho, luego los vecinos pasa lo
mismo, hay gente que lo está pasando muy mal, no es que no tienen para tabaco, es que no tienen
ni para compresas, entonces se está haciendo mucha obra, según dicen, y habría que pensar
mucho más en políticas sociales, dicen ellos.

Yo creo que conviene que habléis con ellos, porque tanto plan estratégico, pues no nos
llega, y al fin y al cabo es que son vuestros votantes, vuestros, de Compromís, vosotros veréis.

Interviene Pablo Carreres, Grupo Popular:  

"Bueno, muy buenas tardes.

Lo primero es celebrar esta vuelta progresiva a la normalidad que se va plasmando un poco
en veros a los compañeros ahí en el Palau de Cervelló, lo cual es una alegría después de tantos
meses y de tanto dolor y lo que hemos sufrido los valencianos durante tantos meses, así que os
mando un saludo a todos los que estéis participando de forma presencial. No puedo estar ahí con
vosotros, eso sí, dentro de esa alegría creo que tenemos que recordar a todos los fallecidos en
Ciutat Vella y a sus familias, a esos comercios que han cerrado fruto de toda esta crisis que ha
sido un auténtico desastre, no solamente por el propio desastre que se ha producido por la
pandemia sino por la gestión demostrada por el gobierno local.

Dentro de esos desastres se ven cosas como las de hoy. Es increíble cómo este
Ayuntamiento, que gasta dinero a espuertas en ciertas cosas, ya no digo, por nombrar alguna
cosa, esta campaña del “Menja bé, et fara bé” que cuesta veintitantos mil euros y se concede de la
manera que se concede, que menos que para un órgano descentralizado como este y felicitando a
esos técnicos audiovisuales que tiene el Ayuntamiento y que están haciendo todo lo posible en
este Palau de Cervelló para hacer posible este acto de participación, que menos, que menos que
se invierta o que se haga algo digno de lo que es un Consejo de Distrito de la tercera capital de
España. Evidentemente lo pongo como sugerencia para que el proceso participativo sea real.
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Dicho esto, simplemente quería también empezar, como no, también dentro de estos
puntos que quiero diferenciaros en el orden del día, y creo que es una cosa que coincidimos
todos, es en ese recuerdo a esa institución que teníamos de Ciutat Vella hasta  hace pocos días, es
el Instituto Francés de Valencia. Ha sido una pena. Imagino que el Ayuntamiento de Valencia
habrá hecho todo lo posible porque esta institución más que centenaria, que lleva tantos años de
trabajo y legado.

Grezzi :  Pablo, Pablo 

Pablo Carreres: Sí, deixa’m acabar per favor, que és el meu torn

Grezzi: Dime si açò és una moció i ara estem no, es un record, està clar que no és una
moció, tenim una moció, i podem parlar d’això, ara estem tractant els temes que s’han debatut en
els grups de treball, quan vinga el momento de debatre la moció pues en parlarem. Tu si vols
comentar sobre les coses que s’han debatut ens els grups de treball ara és el moment. Aleshores,
per favor, centrem-nos en lo que s’ha fet en els grups de treball, després tindrem les mocions i
després ja voldriem que hi haja més temps per intervindre ací però si repetim dues vegades els
debats no deixarem espai, per favor.

Pablo Carreres : No, no estava parlant encara de moció, però bé, era un homenatge
necessari. Ara bé, ara ja per terminar jo crec que també mos podem sumar tots i crec que parle en
nom de tot el món, en eixe record també a eixa persona que és Tomás Llorens que mos va deixar,
que va ser el primer director de l’IVAM, es una persona que ha fallecido hace pocos días y yo
creo que merece en este punto del orden del día que esté presente esta persona.Y luego pues eso,
celebrar esa próxima apertura del Jimmy Glass que es un local conocidísimo en Ciutat Vella, que
va a cumplir el 30 aniversario, ha sido premiado por esta Junta Municipal y ha anunciado su
próxima apertura de nuevo. Felicitar a la Fundación Juan José Castellano Comenge que ha
pensado en Ciutat Vella para abrir su futuro museo de la pintura del siglo XX, y también, como
no, a la Fundación Hostensia Herrero, que está haciendo un esfuerzo inmenso en la restauración
de ese Palau de Valeriola para que también cuide esos fondos de la Fundación. También
sumarnos, como no, a esa preocupación compartida con Archival, por los comerciantes del
Mercado Central para esa urgente, esa urgencia que tiene la restauración del Palacio de Exarchs.
Es lo que queríamos dejar señalado.

****** Felicitar el funcionament dels grups de treball., però no de tots, perquè hi ha hagut
grups de treball sense reunions, és el de mobilitat i és important per a Ciutat Vella.

Respecte dels grups de treball, advertir a la Presidència, que hi ha vocals que difonen
enregistraments de les reunions, i m'agradaria saber si s'ajusta a la legalitat, és a dir gravar
reunions sense permís.

Grezzi: no tinc constància.

****** nosaltres tampoc. Algú vocal ha enviat a través de xarxes socials vídeos de les
reunions dels grups de treball.

Grezzi: que conste en acta.
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Pablo Carreres: Por alusiones. Lo que comenta LLuis Mira es falso, no se ha difundido
ningún fragmento ni la totalidad del contenido de las reuniones. En la comisión de urbanismo,
que no estaba presente este señor, y sí, otros de Amics del Carme, había una propuesta positiva
que nos encantaba y queríamos añadir dos posibilidades en el mismo formato y lo dijimos y
nadie dijo nada. Dije que se iba a aplicar en el mismo formato de Ayuntamiento, en valenciano.
Me encuentro en una reunión que no estoy presente, los vecinos me envian acusaciones por parte
de LLuis Mira, se atacó directamente a comerciantes del centro histórico, fue espectacular y
dantesco, inteneté hablar con el por la noche.

Grezzi. No sé per que et sents interpel·lat. Ningú ha acusat a ningú. Vull posar ordre, LLuis
Mira no t'ha acusat. No hem vist res . M'agradaria tancar aquesta qüestió i tractar les mocions. No
m'agrada arribar a enfrontaments en els grups de treball, cal tenir to adequat en les reunions.

3 RESULTAT: APROVADA PROPOSTA ALTERNATIVA
EXPEDIENT: O-89POP-2021-000054-00 PROPOSTA NÚM.: 3
ASSUMPTE:
MOCIÓ QUE PRESENTEN ELS VOCALS PABLO J. CARRERES I IVÁN ESCRIVÁ, EN
EL SEU NOM I EN EL DEL GRUP POPULAR: SUPORT A L'INSTITUT FRANCÉS DE
VALÈNCIA

SANTIAGO BALLESTER CASABUENA - REGIDOR - GRUP MUNICIPAL
POPULAR

MOCIÓN QUE PRESENTAN LOS VOCALES PABLO J CARRERES
GARGALLO E IVAN ESCRIVA ROIG, EN SU NOMBRE Y EN EL DEL GRUPO
POPULAR, AL CONSEJO DE DISTRITO DE LA JUNTA MUNICIPAL DE CIUTAT
VELLA

 

El pasado mes de abril el Ministerio de exteriores de Francia comunicaba al Instituto
Francés de Valencia su próximo cierre definitivo y despido de sus 26 trabajadores.

El instituto, cuyo origen en la ciudad se remonta a 1888, se encuentra ubicado en la
céntrica calle de Moro Zeid. Ocupa un antiguo edificio rehabilitado e inaugurado en 2001, que
consta de tres plantas, con auditorio, sala de exposición y una cafetería-restaurante (cerrada) y un
patio, en el que aún luce la lona dibujada por Paco Roca en homenaje a La Nueva, la división
integrada por militares republicanos españoles, incluido el valenciano Amado Granell ue,q
participó en la liberación de París en la Segunda Guerra Mundial

Desde el Grupo Popular de la junta de Distrito de Ciutat Vella consideramos necesario
apoyar a esta entidad y su labor a lo largo de tantos años en pro de la francofonía y cultura de
nuestro país vecino en tierras valencianas.

Cabe resaltar que la actividad principal de la institución es impartir clases de francés,
realizar exámenes para la obtención de los diplomas oficiales de la lengua francesa (DELF), entre
otras cuestiones docentes, y organizar y coordinar las actividades vinculadas a la cultura francesa.



SESSIÓ ORDINÀRIA DE 15 DE JUNY DE 2021 10

Además la Comunitat es una de las principales zonas de asentamiento de franceses, cada
vez más numerosos, que se instalan en España y que consideran esta región extremadamente
atractiva, solamente en la provincia de Valencia residen 7.920 franceses, según datos de 2020.

También, por citar solo algunas de las grandes personalidades de la cultura francesa que
han pasado por este instituto cabría nombrar al guionista Jean Claude Carrière, el historiador
Georges Duby o el sociólogo Alain Touraine, entre muchos otros. En años más recientes, han
visitado Valencia por invitación del instituto el antropólogo Marc Augé, el economista Serge
Latouche o el exministro francés y líder ecologista Nicolás Hulot. Por lo que es innegable que
esta institución desempeña una notable labor cultural en la ciudad de Valencia.

 

PROPUESTA ÚNICA DE ACUERDO

PRIMERA.- Que el Ayuntamiento de Valencia se ponga a disposición del Instituto
Francés de Valencia para ofrecer opciones y soluciones que ayuden al mantenimiento del centro
en el corazón de nuestra ciudad.

Pren la paraula Joan Gregory:

L’anunci del Ministeri Francès, fet públic el passat mes d’abril suposa una mala noticia no
sols per als interessos de la nostra ciutat a França i de l’Estat francés a València, sinó també per a
la vida cultural, social i económica de la nostra ciutat. A tal efecte voldríem recordar que Amado
Granell, valencià insigne i alliberador de París va ser un dels fundadors de la Casa de València a
eixa ciutat, l’any 1947, entitat que encara roman oberta amb l’ajut de la Generalitat Valenciana i
l’Ajuntament de València. Relació bilateral de València i el seu territori amb la cultura francesa.
És una decisió unilateral. Decisió que es prenen en fora de les nostres fronteres. Passa en el
nostre entorn de Ciutat Vella. 

Per això, i en resposta a eixe anunci, l’Alcalde de València ha dirigit una carta a principi
del mes de maig al President de la República Francesa, Emmanuel Macron; tot traslladant-li la
seua profunda preocupació i urgint-li a reconsiderar la decisió de tancament.

Hem de tindre en compte que l’Institut Francès de València, en tant que centre adscrit a
l’Institut Francès d’Espanya i al Minister d’Afers Exteriors, compta amb una historia de 133 anys
a la Ciutat de València. Al llarg de tot este temps, l’Institut Francés no solamente s’ha
caracteritzat per la seua missió de liderar la difusió social de la francofonía i dels valors
democràtics de la República Francesa, sinó que s’ha consolidat com a centre de connexió dels
interessos culturals, econòmics i socials de València a França i de França amb la nostra ciutat.

L’anunci del seu tancament definitiu suposa, per tant, una amenaça per al manteniment
d’uns llaços culturals amb la nostra ciutat que haurien de perdurar.

En este sentit,

Presentem moció alternativa:
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PRIMERA. “Que l’Ajuntament de València continue donant suport a l’Institut Francès de
València, en tant que referent de la difusión cultural de la Ciutat, per tal de garantir la seua
continuitat i exigisca reconsiderar la decisió uniliateral del govern del Sr. Macron de tancament a
les institucions responsables”.

Grezzi: S'ha fet tots el que es podia des de l'ajuntament. És una llàstima . Hauríem de votar
tots a favor.

Pablo. Els que estem a casa no ho sentim bé.

Grezzi:  Et llig l'alternativa , l'alcalde ha enviat carta al President Macron i missatges de
solidaritat. És una decisió del govern francès, la proposta és  que l’Ajuntament de València
continue donant suport a l’Institut Francès de València, en tant que referent de la difusión
cultural de la Ciutat, per tal de garantir la seua continuitat i exigisca reconsiderar la decisió
uniliateral del govern del Sr. Macron de tancament a les institucions responsables”.

Hi ha unanimitat. Gràcies. Aprovada per unanimitat

4 RESULTAT: REBUTJAT
EXPEDIENT: O-89POP-2021-000054-00 PROPOSTA NÚM.: 2
ASSUMPTE:
MOCIÓ QUE PRESENTEN ELS VOCALS PABLO J. CARRERES GARGALLO I IVÁN
ESCRIVÁ ROIG: SOLUCIONS I ALTERNATIVES PER A APARCAMENT I MOBILITAT
A CIUTAT VELLA

SANTIAGO BALLESTER CASABUENA - REGIDOR - GRUP MUNICIPAL
POPULAR

MOCIÓN QUE PRESENTAN LOS VOCALES PABLO J CARRERES
GARGALLO E IVAN ESCRIVA ROIG, EN SU NOMBRE Y EN EL DEL GRUPO
POPULAR, AL CONSEJO DE DISTRITO DE LA JUNTA MUNICIPAL DE CIUTAT
VELLA

 Iván Éscrivá. No es poden presentar les mocions a un mes des del Consell, hi ha moltes
coses que passen i al contrari, no podem convocar els grups de treball a 48 hores del Consell.

Grezzi. S'ha modificat l'Ordenança. Això és voluntarista i per qüestions diverses, no s'ha
pogut convocar.  

 Ivan Escrivá: Uno de los muchos problemas generados o potenciados por la gestión del
gobierno municipal ha sido sin lugar a dudas el del aparcamiento en el corazón de la ciudad.

Y es que solamente en los últimos 5 años, las políticas de movilidad del consistorio han
supuesto la eliminación   de cientos de plazas de estacionamiento libre y todo ello sin dar
alternativas  a los vecinos de mejora de transporte público o aparcamientos disuasorios.

Este tipo de consecuencias denota claramente lo que cuenta para este gobierno del Rialto la
opinión de los ciudadanos, dense cuenta que en el infobarómetro de la ciudad aparecía la
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necesidad vecinal de aparcamiento como segunda necesidad expresada en el citado estudio
demoscópico.

Su respuesta a esta acuciante necesidad vecinal ha sido la supresión de 2.300 plazas de
aparcamiento en superficie, 250 del parking de Parcent que lleva ya más de un año cerrado, y
otras 348 desde el comienzo de las obras de la plaza de la Reina.

Además, si un sector está padeciendo de manera más significativa este fracaso en sus
políticas de movilidad este lo constituyen nuestros comerciantes del centro histórico que alertan
del evidente proceso de apagado y muerte del latido comercial de Ciutat Vella tan activo y
próspero hasta la llegada de ustedes. Esto no es algo que digamos nosotros, o los Comerciantes
incluso, son evidencias arrojadas por los datos que reflejan que Ciutat Vella esa día de hoy el
distrito donde más ha crecido el paro en el último año.

Por si fuera poco debemos recordarles que han eliminado 15 líneas de la EMT que ya no
llegan al centro, lo que impide a los clientes llegar en medios de transporte público.

 

PROPUESTAS DE ACUERDO

PRIMERA.- Que el Ayuntamiento plantee de manera urgente alternativas suficientes y 
adecuadas a las plazas suprimidas de parking en el centro de la ciudad.

SEGUNDA - Que se revise de manera integral la movilidad de los barrios de Ciutat Vella
para hacer atractivo tanto la residencia como la   actividad comercial en sus barrios;
especialmente en materia de estacionamiento, líneas de la EMT y en las direcciones de sus calles
para evitar bucles de circulación.

TERCERA - Que se aplique una demora (posterior al mes de Julio) en las sanciones por
entrar en vehículo al centro histórico, tras la puesta en marcha de las cámaras, hasta que se
planifique de una manera concisa las soluciones y alternativas necesarias para la aplicación 

Grezzi Aquesta Moció l'hauria de defensar Michel Petreñas, però no ha pogut acudir a
aquest consell per qüestions personals.

Aquesta és una qüestió reiterativa. S'ha plantejat en totes les sessions.

S'han realitzat mesures per a millorar Ciutat Vella. Tots els missatges apocalíptics i
negatius que anaven en la direcció que Ciutat Vella era un desastre, s'ha demostrat que no és així,
perquè s'ha reduït el trànsit oportunista i de pas. S'ha recuperat el trànsit per als vianants de
qualitat, i un exemple és la Plaça de l'Ajuntament, que es deia que seria un centre fantasma, i si
passegem per allí observem que s'han obert noves terrasses de bars, itineraris, hi ha afluència de
gent ..., estem en una situació d'obres que s'han retardat, perquè hi ha recursos sobre les
licitacions d'obres que han sigut rebutjades. L'últim és la Plaça de la Reina, perquè s'anava a
adjudicar a l'agost passat, però s'ha hagut de començar a l'abril d'enguany. Una vegada adjudicat
és oportú començar. S'han fet obres que han millorat Ciutat Vella . Hi ha 348 autobusos nous, són
híbrids i s'han creat llançadores per a connectar el centre de la ciutat, a expressa demanda de la
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ciutadania, mercat central. Farem el q es decidisca en el debat del concurs d'idees de la plaça de
l'ajuntament i hi ha parades en el centre de la ciutat.

Han passat 10 anys fins que hem pogut rehabilitar el forat negre de la plaça de Bruixes.
L'alcaldessa era Rita Barbera i la Consellera la Senyora Bonig. Hem pagat 11 milions d'euros per
a obrir un nou pàrquing, recuperant un servei de qualitat, d'accés directe al centre, s'ha creat una
planta logística . Volem accessos millors, volem un centre atractiu perquè la gent vinga, es
quede, gaudi, vaja als restaurants. Un dels majors atacs al centre és l'obertura de molts centres
comercials, hem canviat l'obertura dels diumenges perquè és una competència deslleial i directa
al xicotet comerç, ja que el comerç de proximitat no pot mantenir a la gent treballant en
d i u m e n g e .

D'altra banda s'ha contractat i instal·lat 5 cambres de control de trànsit, hi ha hagut un
procés participatiu, per a evitar el trànsit oportunista i sense control d'accés de vehicles en el
centre històric, perquè siga atractiu. Al final d'abril no s'han pogut posar en marxa per a millorar
les plataformes informàtiques, pàgina web, aplicació... perquè a nivell de gestió interna tot
funcione perfectament per les altes... i els usuaris i usuàries tinguen accés amb el seu codi
d'usuari i contrasenya, puguen d'alta el seu vehicle, sobre la base del regalment treballat de
manera participada. Quan es posen en marxa les cambres, hi haurà un període de prova durant 1
mes, s'arreplegaran dades, si hi ha algú q no coneix el tema, hi haurà senyal de trànsit que
t'informa que aquestes entrant en zona de Area de Prioritat de Residencial i pot donar-se d'alta, i
tindrà informació. Quan estiguen en funcionament hauran 5 dies per a al·legar qualsevol cosa,
s'està fent de manera escalonada, no es vol multar. Quan tinguem això, començarà a funcionar
p e r ò  a m b  u n  p e r í o d e  d e  p r o v a .

Iván: Jo també vull ser breu. Cal veure context de la moció, el tema de les falles, comerços,
bars en la plaça de la reina... En el moment de pandèmia no és el moment de reestucturació.
Tenim el centre amb moltes obres, des del mercat central fins a la plaça de la reina. Ara la gent
comença a eixir, cal tenir tacte i respecte. 

Grezzi. Hem tingut contacte amb tots. Si les obres no comencen no s'acaben, comprenem
la situacions, estem posant ajudes . Tenim reunions amb altres parts, amb Carlos Galiana i les
falles del centre per a veure com s'articula la celebració de les falles de l'1 al 5 de setembre, a
veure com es gestionen els permisos. Se treballa a tenir tota l'oferta de places d'aparcament que
siga possible. En el pàrquing de Vilarrasa, estem acabant el plec, per a ser restaurat, té problemes
de filtracions pel jardí en superfície i és necessari rehabilitar. És un projecte de connexió entre
aqueix pàrquing i el del mercat central. És una situació complicada i veiem com minimitzar les
afeccions i impacte. Hi ha diners destinats, invertim 10 milions d'euros i hem rebut subvencions
de 3.3 milions i si no comencem les obres es perden les subvencions. A l'entorn de mercat central
hem rebut 6,6 milions en subvencions. Hem rebut 3,2 milions.   Si no comencem les obres,
perdem les subvencions No es pot fer una altra cosa.  Som la ciutat que més diners hem aprovat
en subvencions, que més hem destinat a pal·liar els efectes de la pandèmia. Si recuperem
inversions, perquè minorem l'aportació municipal disposem de recursos per ajuda l'economia de
les famílies, comerços. 

Rebutgem la moció.
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****** (vecina) . No se puede acceder por el barrio. Eliminar los bucles en Ciutat Vella.

Grezzi, s'estudiarà el tema, s'intenta evitar el trànsit oportunista, la qüestió fonamental és
que s'ha posar en funcionament les cambres. Hi ha un estudi en profunditat de la circulació .
Votem

Pablo Carreres. Por alusions. No beneficia l'acusació realitzada a l'alcaldessa del PP , i a la
Consellera.

Grezzi: Jo he comenta un fet. Cadascun té les seues opinions sobre la gestió. 

vots a favor: 2 de grupo popular, 1 de Vox

Abstenció: 1 Ciudadanos

Rebutjats: 2 de Compromís y 2 de PSOE

Queda rebutjada la moció.

****** Vecina: Accesibilidad al centro médico para vecinos mayores se propone autobús
eléctrico, pequeño y gratuito.

Grezzi: Es valorarà.

5 RESULTAT: REBUTJAT
EXPEDIENT: O-89POP-2021-000054-00 PROPOSTA NÚM.: 1
ASSUMPTE:
MOCIÓ QUE PRESENTEN ELS VOCALS PABLO J. CARRERES GARGALLO I IVÁN
ESCRIVÁ ROIG, EN EL SEU NOM I EN EL DEL GRUP POPULAR: AJUDES Al
XICOTET COMERÇ DE CIUTAT VELLA

SANTIAGO BALLESTER CASABUENA - REGIDOR - GRUP MUNICIPAL
POPULAR

MOCIÓN QUE PRESENTAN LOS VOCALES PABLO J CARRERES
GARGALLO E IVAN ESCRIVA ROIG, EN SU NOMBRE Y EN EL DEL GRUPO
POPULAR, AL CONSEJO DE DISTRITO DE LA JUNTA MUNICIPAL DE CIUTAT
VELLA

 

La pandemia está afectando de manera intensa a diferentes sectores económicos,
especialmente los vinculados con el pequeño comercio de Ciutat Vella. Por parte del
Ayuntamiento de Valencia se han tramitado ayudas paréntesis para hostelería, ocio, artes
escénicas, deportes, actividades de museos, puestos de venta en mercadillos etc.

Sin embargo, existen multitud de sectores que pese a estar sufriendo sensiblemente los
efectos económicos de la pandemia, se les suma los problemas específicos por los cambios de



SESSIÓ ORDINÀRIA DE 15 DE JUNY DE 2021 15

líneas de la EMT derivados de la mala ejecución de la peatonalización de la plaza del
Ayuntamiento. Así como el cierre de los párquines de plaza de la Reina y Parcent. Y Por
consiguiente, sufren una merma de tráfico de clientes en los establecimientos del centro histórico
en su conjunto.

A más a mas, están en marcha las obras de reurbanización en los entornos del Mercado
Central, la iglesia de los Santos Juanes, la plaza Brujas y la Lonja, que van a afectar a los accesos
a las zonas comerciales del centro de la ciudad, y en consecuencia los comercios de la zona verán
mermadas aún más las ventas de sus establecimientos.

Por todo lo expuesto, presentamos las siguientes:

PROPUESTAS DE ACUERDO

 

PRIMERA.- Que se cree una mesa de coordinación, donde estén presentes todos los
servicios implicados de las obras de Pl. Reina como las de Pl. Mercado y Pl. Ciudad de Brujas,
las principales asociaciones de vecinos y comerciantes, así como los vocales de la junta de
distrito.

SEGUNDA.- Que se establezca o se acelere la implantación de los Bonos de Comercio
que ayudarían a mitigar la situación que están viviendo los comercios de Ciutat Vella afectados
por las obras.

TERCERA.- Instar a la delegación de Hacienda del Ayuntamiento de Valencia para que
bonifique al 95% el IBI a aquellos locales comerciales afectados por las obras reurbanización en
los entornos del Mercado Central, la iglesia de los Santos Juanes, la plaza Brujas y la Lonja.

Se fem ressò de la situació, la situació, evidentment no és bona, i este consistori, este equip
de govern està fent tot el que està en les seues mans, per a tractar de pal·liar els problemes que
està aportant la situació especial de pandèmia i de crisis què ha aportat este tancament forçós,
degut al confinament, de fet, ja a començament d'enguany, es va aprovar des de la regidoria de
comerç pla especial d'ajudes als comerços i a la consolidació dels comerços, i la creació també de
nous comerços, a la que se presentaren al voltant de 2.000 comerços, sol·licituds amb un import
de tot el pla superior a 1 milió de euros.

I recentment des del departament desenvolupament innovador del comerç i de la ocupació,
s'ha aprovat el pla de reactivació de Ciutat Vella, on en la línia en què estaves digent Pablo, es
pretén pal·liar també el patiment, d’estes xicotetes empreses, com és l'excepció, de taxes per a
terrasses durant tot l'any 2021, i bonificació de l’IAE, els afectats per les obres de la Plaça de la
Reina, Plaça del Mercat. 

En qualsevol cas estem en un procés també de reunions, per part de la regidoria, com he dit
del desenvolupament innovador del comerç i de l'ocupació, on òbviament està tractant-se de
reactivar les activitats en les places del nostre districte i tractar de consensuar amb els diferents
actors implicats en Ciutat Vella per a buscar solució entre tots, òbviament som conscients del
problema, però com he dit, no votaren a favor de la moció perquè com estic aportant i informant,
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este consistori està treballant, porta temps treballant, s'han aprovat plans també de bons en el seu
moment, i si se fem ressò del problema, òbviament està ahí, tots ho sabem, el consistori està
treballant, i com acaba de demostrar, estem en la línia de fer el que puguem en les nostres
possibilitats, i res més que dir.

Pablo Carreres: Esto es  incomprensible e intransigente . La exención de la tasa de mesas y
sillas fue a propuesta del partido popula. La exención en el I.A.E. es para empresas que facturen
mas de un millon de euros   y de esas hay muy pocas en Ciutat Vella y no afecta al pequeño
comercio. Es lógico siguir insistiendo  en eset tipo de peticiones .

Grezzi:  S'ha explicat tot el treball i ajudes que s'està fent. És una situació complicada.
Continuarem treballant en aqueixa línia

Se rebutja la mocio.

Votos a favor:  2 Grupo Popular, 1 Ciudadanos, 1 Vox

Votos en contra:  · de compromís , 2 PSOE

Alguna intervenció més ?

6 RESULTAT: QUEDAR ASSABENTAT
ASSUMPTE:
PRECS I PREGUNTES DELS VOCALS

****** 1.- situación parking Juna de Vilarrasa. 2.- En reina, si hay campaña para animar a
la gente. 3.- problemas con os lodacles de la plaza de la reina

Grezzi:  respecte de la primera qüestió, s'està acabant el plec de condicions . Hi ha
problemes amb les filtracions. Els diners estan pressupostats. Respecte de la segona, es realitzarà
prompte i respecte de la tercera no es té fins i tot la solució definitiva. Hi ha un estudi
arqueològic i s'està en fase d'excavació

Amics de Velluters: necessitem un coordinador, la zona zero s'àmplia. La plaça del tossal
està completament ocupada per terrasses impedint passejar per aquesta. donar gràcies a Rosa.

Grezzi: S'ha de crear una taula i des d'ací canalitzar les actuacions, encara que és difícil. Cal
cercar l'equilibri entre les cafeteries i vianants.

******   pàrquing parcent. Sonometro al carrer carabasses. Felicitar els grups de treball
perquè són molt actius. Sol·licitar investigació del subsòl del solar en front del micalet. La
universi ta t  pol i tècnica s 'ha pronunciat  a  favor .

Grezzi: S'estudiarà i es traslladarà a la  regidoria competent. Del pàrquing de Juan de Vilarrasa es
retirarà el transformador provisional, ara farem el projecte i després repartirem les places.
Rosa Dominguez: Falta de personal en la Junta de Distrito de Ciutata Vella. No hay animador
cultural, no se pueden desarrollar las actividades y me reitero lo que ya dije en el anterior
consejo.
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Pablo Carrerres: Millorar el sistema audiovisual.

7 RESULTAT: QUEDAR ASSABENTAT
ASSUMPTE:
INTERVENCIONS VEÏNALS

Y no habiendo más asuntos que tratar, se levanta la sesión siendo las 21h, extendiéndose la
presente Acta, que firma conmigo la Presidencia, de todo lo cual como secretario doy fe.

EL PRESIDENTE                                                               LA SECRETARIA


